

DR. HUSNIA DUNGU, S.P., SEKTOR PERTANIAN DI
MILIKSI DAN MASA DEPAN

STAMBUK DUNGU
S.P. (MILIKSI) (MILIKSI)

UNIVERSITAS
FAKULTAS HUKUM DAN HIMPUNAN
UNIVERSITAS MILIKSI SEBERANG

(MILIKSI)
2008

**ISU, MASALAH DAN CABARAN SEKTOR PERTANIAN DI
MALAYSIA PADA MASA KINI**

Oleh:

**SITI AISHAH BINTI ZAKARIA
SARJANA MUDA EKONOMI
(SUMBER ALAM)**

**JABATAN PENGURUSAN EKONOMI
FAKULTI PENGURUSAN DAN EKONOMI (FPE)**

**UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU
(UMT)**

2008

PENAKUAN

Saya akui Kertas Projek (EKN 4998/4999) ini adalah kajian saya sendiri kecuali sumber-sumber lain yang saya jelaskan rujukannya melalui bibliografi yang dilampirkan.

26 APRIL 2008

SITI AISHAH BINTI ZAKARIA
UK 11850

DECLARATION

I hereby declare that this Project Paper (EKN 4998/4999) is the result of my own investigation and findings, except where otherwise stated. Other sources are acknowledged by giving explicit reference and bibliography is appended.

26 APRIL 2008

SITI AISHAH BINTI ZAKARIA
UK 11850

PENGHARGAAN

Bersyukur ke hadrat Allah S.W.T, di atas limpah kurnia dan izinNya dapat saya menyiapkan kajian ini sebagaimana yang dirancang. Ribuan terima kasih saya kepada setiap individu yang terlibat secara langsung atau tidak langsung dalam membantu saya bagi menyiapkan kajian yang saya jalankan ini.

Sekalung penghargaan dan terima kasih juga ditujukan kepada penyelia saya iaitu Prof. Madya Ismail bin Omar, dan pensyarah- pensyarah dari Universiti Malaysia Terengganu(UMT) di atas kesudian mereka memberikan pandangan, bimbingan, panduan, tunjuk ajar, dan juga bahan-bahan rujukan bagi menyiapkan kerja-kerja penyelidikan yang dijalankan.

Selain daripada itu saya juga ingin merakamkan jutaan terima kasih kepada kementeriankementerian, jabatan-jabatan, badan- badan berkanun dan badan- badan bukan berkanun di atas kebenaran dan sokongan yang diberikan semasa kajian ini dijalankan.

Penghargaan dan terima kasih juga ditujukan kepada keluarga saya, khususnya Ibu saya Rahmah, bapa saya Zakaria, dan saudara mara terdekat saya di atas kesabaran, sokongan, kerjasama, dan doa yang diberikan.

Semoga kejayaan ini sebagai satu rahmat bagi mereka. INSYAALLAH

ABSTRAK

Sektor pertanian merupakan sektor ketiga penting yang menyumbang kepada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) Malaysia. Walaupun pertumbuhannya agak kecil, namun kepentingannya tidak dapat dinafikan dalam menggalak pertumbuhan ekonomi negara terutamanya dalam sektor industri asas tani yang menjadi fokus kerajaan dalam membangunkan sektor pertanian pada masa depan. Apa yang dilihat kerajaan, sektor ini bukan sahaja menjadi pengeluar makanan negara, tetapi juga mempunyai cabaran yang besar terutama dalam industri asas tani yang memberikan banyak ruang kepada industri kecil dan sederhana (IKS) terutama dalam industri pemprosesan makanan dan aktiviti nilai tambah di negara ini untuk berkembang maju. Oleh itu, kajian ini cuba melihat sejauhmana isu, masalah dan cabaran yang dihadapi oleh sektor pertanian pada masa kini walaupun sumbangannya mampu meningkatkan jumlah pendapatan negara. Bagi membuktikan objektif berkenaan, beberapa hipotesis telah dibentuk dan diuji menggunakan data tahunan berbentuk siri masa. Kaedah Ko-Integrasi, Ujian Punca Unit dan Ujian Ko-Integrasi Berbilang Pembolehubah Johansen telah diaplikasi dalam kajian. Ini bagi membuktikan setiap pembolehubah- pembolehubah yang dipilih adalah berhubungan di antara satu sama lain.

ABSTRACT

Agriculture is the third important part that will contribute to Malaysian's KDNK to encourage the economics development in Malaysia. Malaysia economics is influenced by agriculture sector which is can give more benefits to IKS especially on produced food industries and value added activity. This research is used to go through on issues, problems, and the challenge on this sector. The method such as Co integration Test, Unit Root Test and Unrestricted Co integration Rank Test was applied to improve this object by using hypothesis testing on panel data. In conclusion, the variables choose are made a correlation between each other.